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 Záznam  
zo zasadnutia Komisie školstva pri MsZ, 2. 11. 2023 , MsÚ Spišská Nová Ves  

  
 Prítomní:  

1. Mgr. Jozef Kačenga, predseda komisie školstva 
2. Mgr. Mariana Kacvinská, Dis. art.   
3. Mgr. Miriam Nevyjelová 
4. Mgr. Júlia Čurillová, garant za školstvo 
5. Ing. Dana Mrnková, oddelenie školstva 
6. JUDr. Radka Romaňáková, Správa školských zariadení 
7. Ing. Eva Štubňová, zapisovateľka 

 Nezúčastnili sa: 
1. RNDr. Ladislav Ruttkay 
2. Ing. Vladimír Jančík 
3. Mgr. Judita Iľašová 
4. Mgr. Jana Marcinčinová 
5. Ing. Mária Hvizdošová 

Miesto zasadnutia: malá zasadacia miestnosť  MsÚ Spišská Nová Ves 
Program: 

1. Úvod 
2. Výberové konanie v ZŠ Nad Medzou a v MŠ Slovenská 
3. Prerokovanie Smernice na hodnotenie vedúcich PZ ZŠ, ZUŠ a CVČ v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta 
Spišská Nová Ves 
4. Prerokovanie žiadostí o dotácie na CVČ  
5. Informácia o zápise detí do MŠ v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Spišská Nová Ves 
6. Informácia o aktualizácii VZN o spádových MŠ 
7. Chystaná zmena vo VZN o poplatkoch v školách a školských zariadeniach 
8. Zrušenie VZN o dotáciách v školách a školských zariadeniach v pôsobnosti mesta 
9. Predbežné informácie o rozpočte na rok 2024 

 
K bodu 1 : 
Prítomných privítal predseda Komisie školstva Mgr. Jozef Kačenga. Z 8 členov komisie boli prítomní 3.  
K bodu 2 : 
Mgr. Júlia Čurillová informovala o neúspešnom výberovom konaní na riaditeľa školy v ZŠ, Nad Medzou 1, kedy nebol 
z prítomných kandidátov vybratý ani jeden z dôvodu, že nesplnil podmienky pravidiel výberového konania. Poverená 
vedením školy od 1.8.2023 do 31.12.2023 je zástupkyňa riaditeľa školy, PaedDr. Tatiana Višňovská. 
Mgr. Júlia Čurillová po dohode s vedením mesta navrhuje, aby bola poverená PaedDr. Višňovská ešte na ďalšie  
obdobie od 1.1.2024 do 30.6.2024 v zmysle platnej legislatívy. Predseda komisie školstva a členovia komisie školstva 
súhlasia s týmto návrhom. Zároveň mesto zrealizuje výberové konanie tak, aby nový/á riaditeľ/ka mohol/mohla byť 
vymenovaný/á do funkcie od 1.7.2024. 
V MŠ, Slovenská 14, bola po ukončení funkčného obdobia  31.8.2023 poverená naďalej riadením Bc. Gabriela 
Bryndzová na obdobie od 1.9.2023 do 31.12.2023. Riaditeľka Správy školských zariadení JUDr. Romaňáková navrhla 
poveriť vedením MŠ, Slovenská 14, Vieru Kačengovú, riaditeľku MŠ Gorazdova na obdobie od 1.1.2024 do 
31.6.2024, z dôvodu pripravovaných racionalizačných opatrení v rámci Správy školských zariadení.  
K bodu 3: 
Mgr. Júlia Čurillová uviedla, že návrh Smernice na hodnotenie vedúcich PZ ZŠ, ZUŠ a CVČ v zriaďovateľskej 
pôsobnosti Mesta Spišská Nová Ves je pripravený, ale zatiaľ nebol prerokovaný na gremiálnej rady, nakoľko 
gremiálna rada ešte nezasadala. 
 
K bodu 4: 
Mgr. Júlia Čurillová informovala, že zatiaľ prišli 2 žiadosti o dotácie na činnosť CVČ: 

- CVČ pri OGY Javorová 16 Spišská Nová Ves, z 
- riaďovateľom je KSK, kde sa činnosti zúčastňuje 71 študentov  s trvalým pobytom v SNV, vo veku nad 15 

rokov, 
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- Súkromná stredná škola Poprad, Live Akademy, kde sa činnosti zúčastňujú 4 študenti (doučovanie na 
maturitu).  

Mgr. Čurillová navrhuje nevyhovieť týmto žiadostiam o dotácie. V našom CVČ máme cca 250 detí nad 15 rokov 
a KSK nám žiadne prostriedky neposkytuje, lebo nemá takú povinnosť, ani to nemajú zakotvené vo VZN. Povinnosť 
poskytovať prostriedky pre CVČ neštátnych a cirkevných zriaďovateľov je len pre deti do 15 rokov. Pre vlastné CVČ 
vo svojej zriaďovateľskej pôsobnosti vekové obmedzenie pre financovanie detí v zákone nie je. Keď obec/KSK zriadia 
CVČ, sú povinní zabezpečiť jeho činnosť bez ohľadu na vek detí, ktoré ich navštevujú. Mesto SNV financuje vo 
svojom CVČ všetky deti bez ohľadu na vek, tak istú možnosť či povinnosť má aj KSK vo vzťahu k ním zriadenému 
CVČ pri Gymnáziu na Javorovej ulici.  
Čo sa týka žiadosti zo Súkromnej strednej školy Live Akademy v Poprade, škola je na území inej obce. Na činnosť 
nášho CVČ pýtame prostriedky na činnosť len z obcí, v ktorých nemajú zriadené CVČ. Okrem toho v SŠ Live 
Akademy Poprad nejde len o krúžky/záujmové útvary, ale napr. aj o doučovanie. 
K bodu 5: 
JUDr. Romaňáková informovala o zápise detí do MŠ v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Spišská Nová Ves. 

K 15.9.2023 máme zapísaných v materských školách 1029 detí, z toho 5 Ukrajincov (z toho 2 predškoláci), čo je 
pokles detí o 35 oproti minulému školskému roku. Do rozpočtu mesta tak príde o 102 754,47 € menej 
z podielových daní a o to viac bude musieť mesto doplácať na prevádzku materských škôl. 

K bodu 6: 
JUDr. Romaňáková informovala, že VZN o spádových materských školách bolo doplnené o chýbajúce ulice a zároveň 
prispôsobené poslednej novele školského zákona tak, aby boli určené spádové materské školy aj pre deti, ktoré 
neplnia povinné predprimárne vzdelávanie a zároveň pre deti, ktoré majú trvalý pobyt na adrese Spišská Nová Ves 0.  
K bodu 7: 
Mgr.Čurillová uviedla, že zmeny v poplatkoch v školách a školských zariadeniach sú vo fáze prípravy, majú sa meniť 
poplatky v ŠKD: 

- v ŠKD z 12 € na 14 €. V CVČ, ZUŠ a školských jedálňach sa poplatky meniť nebudú. 
K bodu 8: 
Mgr. Čurillová uviedla, že uvedené VZN navrhuje zrušiť. Od roku 2023 nie je povinnosťou obce v zmysle platnej 
legislatívy mať VZN o výške dotácií na mzdy a prevádzku svojich škôl a školských zariadení. Rozpočtové prostriedky 
pre školy a školské zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti obce sú zahrnuté v rozpočte mesta, čiže VZN nie je 
potrebné. Pre neštátne školy a školské zariadenia, ktoré nie sú v zriaďovateľskej pôsobnosti obce, sa vypracúvajú 
zmluvy o pridelení finančných prostriedkov, čiže ani v tomto prípade VZN nie je potrebné. 
K bodu 9: 
Mgr. Júlia Čurillová informovala, že pre ŠKD bude v rozpočte 2024 nárast na mzdy, ktoré sa zvyšovali v januári 
a v septembri 2023, pričom predpoklad výberu daní na rok 2024 má byť taký istý, ako v roku 2023. Úsporu 
nedokážeme nájsť v školách a školských zariadeniach, musí ju nájsť mesto v iných oblastiach ako školstvo. 
V školách potrebujeme nutne riešiť údržbu, MTZ, situácia v školách je v mnohých ohľadoch havarijná. 
Z MŠVVaŠ SR prišlo oznámenie o pridelení finančných prostriedkov 116 000,- Eur na riešenie havarijnej situácie v ZŠ 
Levočská 11 na opravu strechy. Spoluúčasť mesta je 10 000,- eur. 
Rozpočet organizácií spadajúcich pod školstvo na rok 2024 je vo výške cca 24 mil. Eur, čo je niečo viac ako polovica 
celého rozpočtu mesta. Vzhľadom na veľmi zlý vývoj podielových daní je dofinancovanie mestom vysoké. Čo sa týka 
základných škôl, výdavky na originálne kompetencie sú v plnej miere kryté príjmom z podielových daní. Čo sa týka 
materských škôl, ZUŠ a CVČ, tie nie sú kryté. Avšak CVČ realizuje aj podujatia pre širokú verejnosť, ktoré sú 
záležitosťou financovania mestom. Najhoršia situácia je v materských školách, a to na celoštátnej úrovni, keďže 
príjem z podielových daní nepokrýva ani náklady na mzdy a odvody zamestnancov MŠ bez zamestnancov ŠJ pri MŠ. 
To jednoznačne poukazuje na chybu v systéme na úrovni štátu, ktorú, bohužiaľ, musí financovať každá obec či mesto 
s MŠ. 
 
 
Komisia školstva berie na vedomie uvedené skutočnosti. 
V závere zasadnutia Mgr. Jozef Kačenga poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadnutie. 

 
  
 
                                       Mgr. Jozef Kačenga, v. r. 
                 predseda Komisie školstva 
 
 
Zapísala: Ing. Eva Štubňová, 2. 11. 2023 


